
 
  

       
 

 
 

 
    
   
   
    
    
    
   
   

  
  
  

 
   

 
 

 
 

  
  
  
  
   
   
    
  
    

  
   
  

 
 

 
 

    
  

 
 
 

   
 
 
 

   
 

 
 

 
 

 
 

  
 

 
 

  
 

 
 

       
       

       
     

         
        
      

         
         

 
 
 
 

Referat, BYMIDTEGRUPPEMØDE I SKÆLSKØR 
Hotel Postgaarden, Skælskør 

Onsdag den 27. maj 2020 klokken 8:00 - 10:00 

Deltagere: 

• Skælskør Erhvervsforening: Sandie Borg 
• Skælskør Lokalråd: Ole Larsen 
• Skælskær Bevaringsforening: Mette Lund Jørgensen (afbud) 
• Kunstnerlavet KIT: Mie Hedegaard Jensen 
• Skælskør År 2000: Pernille Kirkeskov Hansen 
• Bykontoret: Anne Gudiksen 
• Det Røde Pakhus: Hanne Hjortsberg 
• Handicaprådet: Ole Andersen (afbud) 

• Steen Olsen (A) 
• Anders Koefoed (V) 

• Teknik: Bo Gabe (referent) 

Dagsorden: 

1. Godkendelse af referat 
2. Godkendelse af dagsorden 
3. Status Helhedsplan fra Nor til Fjord 
4. Status på højvandssikring 
5. Nyt fra foreninger og råd 
6. Nyt fra Slagelse Kommune 
7. Tilgængelighed og ledelinjer Algade/ Skælskør 
8. Cykler i Algade 
9. Øget børne-/ungeindsats i Skælskør 
10. presse 
11. Andet og eventuelt 
12. Mødeplan 

Bilag: 

• Referat fra Skælskør Bymidtegruppe den 15. januar 2020 
• Bilag sendt til MPL-udvalget ifm. ønsker til budget 2021 

1. Godkendelse af referat Eventuelle bemærkninger til referat fra møde den 15. januar 
2020 (vedlagt). 
Ole tog forbehold for nedlæggelse af Solen (det var et var-
tegn som burde bevares) 

2. Godkendelse af dagsorden Eventuelle bemærkninger til dagsordenen. 
Godkendt 

3. Helhedsplan fra Nor til Fjord Status på arbejdet med helhedsplan 

4. Status på højvandssikring Status på arbejdet med Højvandssikring 

Der arbejdes på en fremskrevet tidsplan for højvandssik-
ringen og helhedsplanen, den nye plan vil blive præsen-
teret for MPL udvalget på næste udvalgsmøde, planen in-
deholder workshops med bymidtegruppen (allerede ind-
kaldt til den 17. juni), og for grundejere sidst i juni må-
ned samt opstart af helhedsplanen i august. Der tages 
det forbehold, at forsamlingsforbuddet hæves fra 30-50 
pers. Udvalget bliver også bedt om at tage stilling til ud-
fordringerne omkring natura 2000. Mødet i MPL er den 8. 
juni. 



  
 

 
 

 
  

 
     

     
   

 
 

  
 

  
  
  
  
    

 
 

   
   

 
  

 
    

 
 

   

 
  
  

 
 

 
 

 
  

 

5. Nyt fra foreninger og råd 
Maks 5 min. pr. person. Medlemmerne 
opfordres til evt. at fremsende kom-
mentarer og bilag inden mødet. 

Orientering fra de deltagende foreninger og råd, herunder 
opfølgning på emner fra tidligere møder. 

• Skælskør Erhvervsforening v. Sandie Borg 
Som følge af Covid19 er tildelt 1 mio. kr. til støtte af alle er-
hvervsforeningerne i kommunen herunder udmøntes 
200.000 af Skælskør Erhvervsforening 
Fx med: 

• Gavekort til forretninger, hvor erhvervsforeningen 
giver 20% 

• Hjælp til digital markedsføring 
• Markedsdage til sommer 
• Handle lokalt-dage med åbent til kl. 21 på fredage 
• Kontingentfrit år 
• Ikke medlemmer kan melde sig ind på fordelagtigt 

vilkår 

Der afholdes generalforsamling den 11. juni 
Og arrangementet med ”foreningsdag” den 25. juni. 

Ny butik med tøj og brugskunst er åbnet i Algade. 

• Skælskør Lokalråd v. Ole Larsen 
Lokalrådet gennemgik punkter med ønsker til budgettet. 

Ole udleverede billeder der supplerede punkt om mudrede 
områder på stien rundt om noret, hvor en kilde løber ud i 
noret. Måske kan problemet klares inden for eksisterende 
drift. Det er primært forventningen at stien er farbar for gå-
ende som trampesti, så man kan komme tørskoet omkring 
noret. 

Tilsvarende kan lokalrådets punkt om grus-stien parallelt 
med Norvej (på bysiden) måske også klares over den almin-
delige drift. Her er udfordringen, at der dannes erosions-
render, når det regner kraftigt. 
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-----------

Erosion på grusstien, foto taget af Bo efter mødet 

Bo følger op på de to emner med Peter Johansen, om der er 
tale om alm. drift og vedligehold, og Steen opfordrede til, at 
man blot kontakter kommunens Entreprenørservice, når der 
er tale om mindre ønsker. 
(Kommunens ”giv et praj” kan altid anvendes (/red.)) 

Lokalrådet ønsker, at der fortsat arbejdes på ”Solskinsbyen”, 
da dette er et ”brand” for Skælskør. 
Pernille oplyste, at man i KIT-regi peger på at brande Skæl-
skør som kunstnerbyen. 

Problemer med GPS der guider forkert blev drøftet. Emnet 
og muligheder for at omdirigere tung trafik (udover ærinde-
kørsel) undersøges af Christian Schou, kommunens vejafde-
ling. 

Vinddæmpning Nytorv – Lokalrådet foreslår byinventar som 
kan dæmpe vinden, og opfordrer til at forretningerne samar-
bejder om det. 

Sandie replicerede at der er en lille gruppe der arbejder lidt 
med Nytorv – men den er vist lidt i bero 

Steen foreslog, at det også kan være en sag i masterplanen 
sammen med de andre torve 

• Skælskør Bevaringsforening v. Mette Lund Jør-
gensen 

Mette havde meldt afbud 

• Kunstnerlavet KIT v. Mie Hedegaard Jensen 

Mie præsenterede sig, det var første gang hun deltog i By-
midtegruppen. 

VELKOMMEN TIL MIE

KIT har fået lokaler i Algade 37 
Der er nu 19 medlemmer i kunstnergruppen (flest nogen-
sinde), herunder er de fire kommet som tilflyttere til byen. 

Keramikfestival er aflyst, men der arbejdes på alternativer. 
8. juni er der i stedet åbent hus hos kunstnere selv 
Kulturkajen er lejet til udstilling, og 
13. juni er der foredrag og tur (2 hold af 30 mennesker) 
med live-musik på havnen. 

https://www.slagelse.dk/selvbetjening/giv-et-praj


 
  

 
 

 

 
 

 
     

  
 

 

  

  
  

  
  

  
 

 
   

    
 

    
  

  

 
 

   
 

 
   

 
  

 
  

 
    

 
   

 
 

  
 

 
 

 
 

  
  

 
   

    
 

 
 

 
  

 

Kunstner pop up i Algade (i tidligere malerforretning) 

Kunst i pinsen kommer også i år. 

Mie oplyste, at der åbenbart forsvinder brosten i gadebille-
det, med de små kunstværker på. Måske er det kunstnerne 
selv, der gerne vil have deres sten med hjem, men det vides 
ikke. 

• Skælskør År 2000 v. Pernille Kirkeskov Hansen 
Havde god messe lige inden Corona-lukningen, men med 
200 færre deltagere, men til gengæld med godt salg. 

Kulturel folkefest er aflyst, men kunsttunnel bliver indviet 
uagtet. 
Kvikpuljen/ LAG har bevilget 50.000 kr. til kunstudsmyknin-
gen i tunnel på baggrund af samarbejdet mellem kunstner 
og Eggerslevmagle Skole. Flügger sponsorerer fortsat til 
projektet. 29. august er planen for afsløring af resultatet af 
den nye tunnel-udsmykning. Børneloppemarked fastholdes 
også til afvikling samme dato- så helt Corona-stille bliver 
der ikke i Skælskør i sensommeren

• Bykontoret v. Anne Gudiksen 
Bykontoret er igen åben på normal vis.. 

Har haft møde med Morten Nielsen fra kommunen omkring 
optakt til træskibstræf torsdag den 20. maj 2021. Træskibs-
træffet åbner med indsejling i Korsør om fredagen med i alt 
omkring 120 træskibe, men dagen før forventes omkring 30 
skibe at besøge Skælskør. Der samarbejdes med arrangø-
rerne i Korsør om eventen og der arbejdes på at forberede 
en ”før-fest” i Skælskør i anledning af besøget. 

Søgt LAG midler til Lagunestien og projektet er indstillet til 
Erhvervsstyrelsen. 

Arbejder med folder om arrangementer uge for uge under 
”familiefestivalen” i ugerne 27-32 
Folderen er støttet med: 
9.000 kr. fra turistforeningen 
10.000 kr. fra erhvervsforeningen 

• Det Røde Pakhus v. Hanne Hjortsberg 
Begyndende opstart, og en del arrangementer udskudt til 
næste år, men generalforsamlinger mv. kommer ind nu. 

Forsat parkeringsproblemer 
-forslag om at kunne skilte til andre p-muligheder. Proble-
matikken vil være en del af det arbejde, der skal tages med 
i arbejdet med helhedsplanen. 

Adgang til Fordgrunden vil være på privat grund, også den 
”øvre P-plads” er i privat eje. Det gør det mere problematisk 
at skabe en adgang af den vej, da den vil være betinget af, 
at ejeren kan udnytte grunden. 

• Handicaprådet v. Ole Andersen 
Steen orienterede om, at handicaprådet er en aktiv spar-
ringspart i de forskellige udvalg. 
Tur i Skælskør havde bragt erfaringer om mange ting der 
kan blive bedre på tilgængelighedsområdet. 
Tilgængeligheden i Skælskør er en udfordring fx fordi der 
mangler ledetråde og diverse regulativer ikke overholdes (fx 
mange A-skilte på fortove osv..) 



  
 

  
 

 
 

 
   

 
   

 
 

 
 

   
   

 
 

  
    

 
 

  
  

 
 

 

 
 

  
  

 
 

   
 

 
 
 

 

  
 
 

  
 

  
 

 
 

 
 

 
 

 

 
 

 
 

6. Nyt fra Slagelse Kommune 
15 minutter. 

Brostens-overgange duer fx ikke til rullestole, skilte er sat 
op til kantsten etc. 
(se i øvrigt kommunens tilgængelighedsplan fra 2016, som 
behandler de mange problematikker/ red.) 

Orientering fra administrationen og fra udvalg/byråd, herun-
der opfølgning på emner fra tidligere møder. 

• Teknik 
o Magasinet i Strandgade. Status på handicap-

tilgængelighed og istandsættelse af lokaler 

Maling og gulv er færdigt. Handicaptoilet og handicapadgang 
forventes færdigt inden sommerferien jf. oplysninger fra 
Reza Shamsiyan Kommunale Ejendomme/ Ejendomsservice, 
som er projektleder på opgaven. 

• Entreprenørservice 
o Beslutning om solen i Lagunen og status 

Bæredygtighed og Biodiversitetsprojekt 

Beslutningen om at ”Solen” skal fjernes ønskes fasthold af 
bymidtegruppen. Den fjernes og der etableres foreløbigt 
græs på arealet, men der er åbenhed over for kreative alter-
nativer. 

Lokalrådet foreslog, at man fx kunne markere den gule sol 
med beplantning af ”fredløs” som kan klare de specielle be-
tingelser på stedet. Forslaget bringes videre til Entreprenør-
service/ Peter Johansen. Sagen genoptages ift. ideer. 

o P-plads ved Norvejen og vejen / stien langs 
det grønne område ved havnen 

Disse arealer følges ift. alm. vedligeholdelse. 

• Udvalg/byråd v. Anders Koefoed og Steen Olsen 
o Status på budget 2020 med overslagsår, co-

vid19, og budget 2021 samt evaluering og 
drøftelse af kommende budgetprocedurer 

Ifm. Covid19 er der disponeret 50 mio. kr. i 2020 som alle 
er fordelt. 
Covid19 situationen har gjort proceduren til budget 2021 
meget kort og ønsker er indkaldt på en utraditionel måde, 
men der er til gengæld indkommet rigtig mange ønsker. 
Proceduren er nu, at ønskerne behandles på udvalgene, 
hvorefter der konsekvensberegnes på de ønsker der skal ses 
nærmere på. Til august sendes ønsker videre fra udvalg til 
Byrådets 1. behandling som er den 14. september. 2. be-
handling vil være 5. oktober. Der planlægges derfor et møde 
i Bymidtegruppen den 23. september mellem 1. og 2. be-
handling af budget. 

Steen opfordrede til, at vi allerede nu tænker fremad, så by-
midtegruppen kan begynde at tænke på budget 2022 på 
møderne i januar 2021 

Anders oplyste (også som replik til Lokalrådets bemærknin-
ger om samme problematik), at der allerede arbejdes med 
skiltning, (skilte er i produktion) så tung trafik ledes af eg-
nede veje. Det sker bl.a. med baggrund i sikkerheden for 
Eggerslevmagle Skole, dog så ærinde-kørsel er tilladt. Det 
kan også reducere lastbiler og støj på Norvejen. 

https://www.slagelse.dk/media/17524959/tilgaengelighedsplan-webtil.pdf


 

 
 

 
  

 

 

  
  

   

  
   

  
 

  

  
 

 
 

  
 

 
  

 

 

 

 
   
 

 
  

  
 

   
  

 
  

  
 

 
 

 
 

 
 
 

  
 
 

 

 
 

 

 
    
 

  
  
  

 
     

 
 

Desuden er aftalt en øget oprensning af tang på vores popu-
lære badestrande både i Skælskørområdet og andre af kom-
munens strandområder. 

7. Tilgængelighed og ledelinjer, Al- Steen orienterede om at førnævnte tur med handicappede 
gade/ Skælskør 

igennem Skælskør foreløbigt er resulteret i, at den social-v. Steen 
økonomiske virksomhed ”App-værkstedet” vil udvikle en app 
for Skælskør, som kan hjælpe kørestolsbrugere. De vil desu-
den forsøge at udvikle app’en, så den også kan være til 
gavn for synshandicappede. Der ligger ansøgning i budget 
2021 til udvikling i App-værkstedet. 
Problematikken med ledelinjer, cykler, parkering og gående 
trafik og beplantning i Algade skal ses i sammenhæng. 
Vejafdelingen vil udarbejde et oplæg til forslag til løsning og 
økonomisk overslag, så der kan tages stilling som der kan 
tages stilling til. Forslaget vil måske betyde, at parkerings-
arealer og beplantning og belægninger skal disponeres an-
derledes, og der vil sikkert være tale om en bane til cykler i 
begge retninger. 
Skælskør Erhvervsforening ville medvirke til at afholde for-
møde med forretningsdrivende og ejere, før projektet præ-
senteres og indgår i fx masterplanen for Skælskør. 
Christian Schou fra vejafdelingen opfordres til at orientere 
om opgaven på næstkommende møde. 

8. Cykler i Algade Foreløbig lægges grus i ”brostensbanen”, så vejbanen kom-
v. Steen 

mer til at virke mere jævn for cyklende. Arbejdet var netop 
sat i gang. 

9. Øget børne-/ungeindsats i Skæl- Orientering om arbejdet 
skør. Steen og Anders oplyste om arbejdet. 

Der er opmærksomhed på at de unge kan kede sig særligt v. Steen og Anders 
som følge af nedlukning ifm. Corona-situationen, men som 
Ander oplyser ”kedsomhed kan ikke bruges som undskyld-
ning for ikke at opføre sig ordentligt”. 
Både Anders og Steen er ikke i tvivl om, at en fokuseret 
satsning på aktiviteter for de unge i nærområdet har en po-
sitiv effekt, herunder også at der er SSP-folk, som kender de 
lokale unge. Derfor arbejdes der også her og nu med en 
øget fokus på klubvirksomhed og SSP-arbejdet. 

10. Presse Intet 

Intet 

11. Andet og eventuelt 

12. Mødeplan Aftalte mødedatoer i bymidtegruppen for det kommende 
halvår: 

• 19. august 2020 
• 23. september 2020 
• 18. november 2020 

Møderne afholdes om onsdagen fra kl. 8-10 på Hotel Post-
gården. 


